
1 

 

RG.0002.20.2016    

 

P r o t o k ó ł   nr   XX/2016 

z sesji Rady Gminy Zbrosławice, 

odbytej w CUP w Zbrosławicach      

w dniu  31 sierpnia 2016 r. 

 

  W sesji udział wzięło 15 radnych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu) oraz 14 gości zaproszonych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu). 

  Czas rozpoczęcia sesji - godz. 15:00. 

 

Ad. 1. 

  Otwarcia obrad oraz przywitania radnych i zaproszonych gości dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
– Pan Jan Fels .  

 

Ad. 2. 

  Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność do przyjmowania 
uchwał.   

      

Ad. 3. 

  Wójt Gminy, Pan Wiesław Olszewski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad autopoprawki do   
projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 
2016-2027 oznaczonej nr I. 

   Do powyższego wniosku nie wniesiono uwag. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

   

     

Ad. 4. 

  Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad uwzględniający powyższy wniosek:  

                    Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum do podejmowania uchwał. 

3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji. 

7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady. 

8.  Sprawozdanie Wójta. 

9. „15 minut sołtysów” – informacje sołtysów. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie:  
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a)  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2016-2027 – 
(autopoprawka) - I, 

b) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2016 – II, 

c) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Katowicach – III, 

d) nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w Gminie Zbrosławice w miejscowości 
Karchowice – IV, 

e) przyjęcia „Programu budowy przydomowych oczyszczalni ścieków w Gminie 
Zbrosławice”– V, 

f) Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Zbrosławice– VI,  

g) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej gminy 
Zbrosławice, szczegółowości projektu budżetu oraz materiałów informacyjnych 
towarzyszących projektowi budżetu – VII, 

11. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

12. Realizacja postulatów i wniosków radnych. 

13. Wolne wnioski oraz zapytania zaproszonych gości i mieszkańców gminy. 

14. Zamknięcie sesji. 

  Uwag do przedstawionego porządku sesji nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania –  
porządek sesji został przyjęty jednogłośnie (15 głosów „za”).       .  

  

Ad. 5. 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie (15 głosów „za”).    

                                                                

Ad. 6.  

Informację o pracy poszczególnych Komisji Rady Gminy przedstawili ich przewodniczący: 

 Pan Wiesław Topór poinformował, iż Komisja Rewizyjna w okresie międzysesyjnym odbyła                    
dwa posiedzenia. Tematem pierwszego posiedzenia, które odbyło się 8.08.2016 roku było 
rozpatrzenie skargi na działalność Kierownika GOPS, komisja ostatecznie nie przyjęła oceny 
prosząc o dodatkową opinię prawną dotyczącą ww. zagadnienia. Drugie posiedzenie było łączone 
z Komisją Budżetu, Gospodarki i Rozwoju i odbyło się 17 sierpnia br. w temacie Ocena zasobów 
mieszkaniowych Gminy Zbrosławice (komisja wyjazdowa: Miedary, Zawada, Laryszów). 

 Pani Józefa Boron poinformowała, iż Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju w okresie 
międzysesyjnym odbyła dwa posiedzenia. Pierwsze spotkanie odbyło się 17 sierpnia br.  
w temacie: Ocena zasobów mieszkaniowych Gminy Zbrosławice (komisja wyjazdowa: Miedary, 
Zawada, Laryszów), natomiast drugie posiedzenie odbyło się 29 sierpnia br. na którym omawiano 
i opiniowano projekty uchwał. 

 Pani Zofia Woźniak poinformowała, iż Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy 
Społecznej w okresie międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie, którego tematem było 
zapoznanie się z wykazem obiektów wpisanych do rejestru zabytków i pomnikami przyrody.  
W posiedzeniu uczestniczył Powiatowy Konserwator Zabytków, Pani Celina Maryńczuk, która 
przestawiła procedurę wpisu obiektów na listę zabytków oraz odpowiadała na zadawane pytania. 
Ponadto komisja zajmowała się omawianiem i opiniowaniem projektu uchwały. 

 Pani Karina Respondek poinformowała, iż Komisja Rolnictwa w okresie międzysesyjnym odbyła 
jedno posiedzenie wyjazdowe do Ośrodka jeździeckiego w Zbrosławicach. Przewodnicząca 
Komisji Rolnictwa dopowiedziała, iż obecnie właścicielem obiektu jest Pan Marcin Jońca,  
który opowiedział historię Ośrodka i oprowadził członków komisji po całym terenie.  

Zapytań ani uwag nie wniesiono.    
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Ad. 7. 

  Przewodniczący i Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawili informację ze swojej działalności            
w okresie międzysesyjnym – stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

   Zapytań ani uwag nie wniesiono.   

  

Ad. 8. 

   Pisemna informacja z działalności Wójta Gminy za okres od 20 lipca 2016 r. do 30 sierpnia 2016 r. – 
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

  Ponadto Wójt poinformował, iż :     

 spotkał się z Prezesem Banku Spółdzielczego, 

 podpisał 4 akty notarialne w tym 1 akt przejmujący kapliczkę w Karchowicach a 3 akty wynikające  
z sprzedaży działek w przetargach organizowanych przez Gminę Zbrosławice, 

 spotkał się z Prezesem zarządu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Katowicach Andrzejem Pilotem. Spotkanie dotyczyło ewentualnej możliwości 
dofinansowania szlaku kajakowego, na dzień dzisiejszy nie istnieje taka możliwość, 

 udzielił 3 ślubów, 

 spotkał się z przedstawicielami stowarzyszenia Ziemi Tarnogórskiej, 

 uczestniczył w Warsztatach dotyczących programu rewitalizacji Gminy Zbrosławice, 

 Gmina Zbrosławice współorganizowała Światowe Dni Młodzieży, Wójt złożył wielkie podziękowania 
dla wolontariuszy, 

 odbyły się dwa zebrania sołeckie, do końca września sołectwa powinny dokonać podziału środków 
z funduszu sołeckiego, 

 w budynku Gminnej Biblioteki Publicznej pracownicy GZK GOP zaprezentowali zainteresowanym 
osobom MOBILNY PUNKT INFORMACJI ŚKUP – ŚLĄSKA KARTA USŁUG PUBLICZNYCH, 

 odbył się turniej wędkarski w ramach wieloboju sołectw (1 miejsce Wieszowa, 2 miejsce Ptakowice, 
3 miejsce Karchowice) 

 odbyły się konkursy na pracowników Urzędu Gminy, 

 odbyły się Dożynki w Zawadzie i Przezchlebiu,  

 w Tarnowskich Górach przebywa delegat UNESCO, w celu wpisania tarnogórskich podziemi  
i naziemnych obiektów pogórniczych na Listę światowego dziedzictwa UNESCO, 

 Pani W-ce Wójt odbyła spotkanie w Banku Żywności w sprawie programu dożywiania,  
ponadto odbyła spotkanie w sprawie zmian funkcjonowania obsługi placówek oświatowych, 

 Pani W-ce Wójt odbyła spotkanie koordynatorów w ramach Lokalnej Grupy Działania, wzięła udział 
w komisji egzaminacyjnej w kuratorium (jeden z dyrektorów uzyskał stopień nauczyciela 
dyplomowanego), odbyła spotkanie z przedstawicielem GDDKiA w sprawie przebudowy mostu  
w Karchowicach. 

Zapytań ani uwag nie wniesiono.   

Ad. 9. 

  Sołtys Jasiony, Pani Wanda Suchoszek zapytała Wójta, czy wiadomo coś w sprawie usunięcia 
transformatora w miejscowości Jasiona? 

Wójt Pan Wiesław Olszewski odpowiedział, iż pismo zostało wysłane natomiast nie uzyskano 
dotychczas żadnej odpowiedzi. 
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Pani Wanda Suchoszek poinformowała także, że rozpoczęto remont drogi na odcinku pomiędzy 
miejscowościami Księży Las i Wojska. Zapytała czy w ramach tych prac zostanie wyremontowana 
również droga od Pyskowic w stronę Połomii? 

Wójt Wiesław Olszewski odpowiedział, iż Naczelnik wydziału Gospodarki Komunalnej, który zajmuje 
się tą sprawą z powodów rodzinnych nie mógł być obecny na sesji, dlatego odpowiedź zostanie 
udzielona w dniu jutrzejszym. 

Sołtys Ziemięcic, Pan Alojzy Szyguła poinformował że składowane na polu w jego miejscowości osady 
z oczyszczalni ścieków zostały zaorane i nieprzyjemny zapach powoli zanika.   

  

Ad 10. 

  Przewodniczący Rady przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 

a) w sprawie  w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2016-
2027 (autopoprawka). 

   Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (15 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XX/234/2016 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2016-2027 została podjęta przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” 
i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2016. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (15 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XX/235/2016 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2016 została podjęta przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik 
nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

c) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Katowicach. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (15 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XX/236/2016 w sprawie zaciągnięcia pożyczki  
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach została 
podjęta przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu.  

 

d) w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w Gminie Zbrosławice w miejscowości 
Karchowice  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (15 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XX/237/2016 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej 
położonej w Gminie Zbrosławice w miejscowości Karchowice została podjęta przy 15 głosach „za”, 
0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
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e) w sprawie przyjęcia „Programu budowy przydomowych oczyszczalni ścieków w Gminie 
Zbrosławice” 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (12 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XX/238/2016 w sprawie przyjęcia „Programu budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków w Gminie Zbrosławice” została podjęta przy 15 głosach „za”, 
0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

 

f)  w sprawie Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Zbrosławice. 

  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej Pani Zofia 
Woźniak poinformowała, iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie (10 „za”,  
0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”).    

Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XX/239/2016 w sprawie Regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Zbrosławice 
została podjęta przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu.  

 
 
g)  zmieniająca uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej gminy Zbrosławice, 
    szczegółowości projektu budżetu oraz materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi   
    budżetu 

 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie (15 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XX/240/2016 zmieniająca uchwałę w sprawie trybu prac nad 
projektem uchwały budżetowej gminy Zbrosławice, szczegółowości projektu budżetu  
oraz materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu została podjęta przy 15 
głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 11 i 12.    

  Wiceprzewodnicząca Rady, Pani Zofia Woźniak poinformowała, iż wpłynęły 4 interpelacje. 

Radny Pan Rafał Kubik dnia 19.07.2016 roku za pośrednictwem Biura Rady Gminy skierował 
interpelację do Zarządu Dróg Powiatowych dot. usunięcia drzew na trasie Laryszów-Miedary przy ul. 
Dworcowej.  

W odpowiedzi na powyższą interpelację Wójt poinformował, iż w dniu 21 lipca br. interpelacja 
przekazana została pismem do ZDP w Tarnowskich Górach. W dniu 25 sierpnia otrzymano 
odpowiedź, iż w dniu 19 i 22 sierpnia br. został dokonany przegląd drzew rosnących przy drodze 
powiatowej 3218S na trasie Laryszów – Miedary. W trakcie przeglądu stwierdzono, iż w pasie 
drogowym na przedmiotowym odcinku drogi rosną w przewadze drzewa gatunku brzoza 
brodawkowata oraz w mniejszym stopniu lipa szerokolistna. Drzewa wymagają pielęgnacji w zakresie 
cięć pielęgnacyjnych w ilości 15 sztuk. Ponadto należy wszcząć procedurę w sprawie wydania 
zezwolenia na usunięcie 16 sztuk drzew, które są całkowicie obumarłe lub w znacznym stopniu widać 
ślady zamierania, poprzez znaczny posusz w koronie, czy widoczne miejsca pozbawione kory. 
Zaobserwowano także na niektórych drzewach miejsca żerowania korników. 

Radny Pan Rafał Kubik dnia 19.07.2016 roku również za pośrednictwem Biura Rady Gminy 
skierował interpelację do Starosty Tarnogórskiego Józefa Burdziaka w sprawie naprawy zapadających 
się miejsc po zlikwidowanych zasuwach wodociągowych w ciągu ulicy Wolności w Laryszowie.  
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W odpowiedzi na powyższą interpelację Wójt poinformował, iż w dniu 21 lipca br. interpelacja 
została przekazana pismem do Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach. W związku z tym,  
że przedmiotowa droga jest własnością Powiatu Tarnogórskiego, Zarząd Dróg Powiatowych przekazał 
sprawę naprawy uszkodzeń do administratora wodociągu czyli ZGKiM w Zbrosławicach. W dniu 22 
sierpnia br. Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Zbrosławicach zwrócił się pismem  
do firmy „REPEX” S.C. Jan Gryc, Iwona Gryc o dokonanie gwarancyjnej naprawy nawierzchni 
asfaltowej w trybie pilnym, w związku z umową z dnia 1 września 2015 roku na dokonanie remontu 
cząstkowego nawierzchni asfaltowej w pasie drogowym drogi powiatowej w miejscowości Laryszów. 

Radna Pani Krystyna Graca dnia 26.07.2016 roku za pośrednictwem Biura Rady Gminy 
skierowała interpelację do Wójta Gminy Zbrosławice Wiesława Olszewskiego dot. budowy siłowni 
zewnętrznej w Miedarach. W odpowiedzi Wójt poinformował, iż proponuje ujęcie ww. przedsięwzięcia 
we wniosku funduszu sołeckiego sołectwa Miedary na rok 2017, gdyż przedsięwzięcie to doskonale 
wpisuje się w zadania ww. funduszu i przez kilka sołectw było realizowane w jego ramach. 

Radna Pani Krystyna Graca uzupełniając swoją interpelację zapytała czy rozważono przy 
udzielaniu odpowiedzi także materiały dotyczące Komisji Rewizyjnej, gdyż komisja ta w czerwcu 
zajmowała się środkami finansowymi przeznaczonymi na realizację gminnego programu profilaktyki  
i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. Okazało się, że zostało 
niewydatkowane 40 tyś zł, pieniądze przeszły na rok bieżący, dlatego Komisja Rewizyjna 
wnioskowała, aby rozważyć możliwość przeznaczenia tych środków z ww. programu (tzw. korkowego) 
na budowę siłowni zewnętrznych przy świetlicach opiekuńczo-wychowawczych znajdujących się  
na terenie Gminy Zbrosławice. 

W-ce Wójt Pani Katarzyna Sosada odpowiedziała, iż z tzw. „korkowego” można realizować 
wszystko to, co zostało wpisane w gminny program rozwiązywania problemów alkoholowych  
i przeciwdziałania narkomanii. Każdego roku ww. program jest modernizowany i  wpisywane zostają 
nowe postulaty proponowane przez radnych. Natomiast, aby istniała możliwość o której mówi pani 
Radna Krystyna Graca należałoby wpisać kolejny postulat o realizacji zadań inwestycyjnych.  
Pani Katarzyna Sosada dopowiedziała, iż prosi o rozwagę ponieważ tego typu zadania są bardzo 
kosztowne i jeśli przeznaczy się fundusze na budowę siłowni w jednej miejscowości to pozostałe 
sołectwa będą poszkodowane. Pieniędzy nie ma aż tak dużo, aby w każdej wsi powstał omawiany 
obiekt, ponieważ urządzenia siłowni zewnętrznych są bardzo kosztowne. Pieniądze z tego programu 
pochodzą z zezwoleń na sprzedaż alkoholu i spływają z kilkunastu miejscowości, dlatego wszyscy 
powinni być traktowani jednakowo. 

Radna Pani K. Graca powiedziała, iż nie jest to kwota mniejsza niż 60 tyś zł.  
Radna sprecyzowała swoją wypowiedź i dodała, że przeznacza się 60 tyś zł prywatnemu 
przedsiębiorcy na przedszkole do którego nie będzie uczęszczało ani jedno dziecko z Gminy 
Zbrosławice. Pani Graca dopowiedziała, iż wnioskowała o to, aby siłownie zewnętrzne powstały przy 
świetlicach opiekuńczo-wychowawczych i wtedy korzystali by z nich wszyscy mieszkańcy. 

Pani W-ce Wójt odpowiedziała, iż 60 tyś zł o których mówi pani Radna Graca nie pochodzą  
z funduszu tzw. ”korkowego”.  

Wiceprzewodnicząca Rady, Pani Zofia Woźniak dopowiedziała, iż omawiane 60 tyś zł jest 
przeznaczone w dobrej sprawie. 

Ostatnia, czwarta interpelacja została złożona 26.07.2016 roku za pośrednictwem Biura Rady 
Gminy przez panią radną Krystynę Gracę i pana Radnego Rafała Kubika. Interpelacja została 
skierowana do Pana Wójta Wiesława Olszewskiego w sprawie „Budowy ścieżki rowerowej na odcinku 
Laryszów-Miedary”. W odpowiedzi Wójt poinformował, iż Gmina Zbrosławice mając na uwadze dobro 
swoich mieszkańców wystosowała pismo do Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach  
z propozycją współfinansowania przedmiotowej inwestycji. Zaproponowano środki w wysokości 20 % 
kosztów przeznaczonych na ww. inwestycję przez Powiat w tym roku budżetowym. Wójt ma nadzieję, 
że kwota ta przyśpieszy realizację zadania i zostanie wspólnie osiągnięty upragniony cel. 
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 Ad. 13.  

  W wolnych wnioskach głos zabrali: 

 mieszkaniec Laryszowa, Pan Jureczek podziękował Wójtowi Panu Wiesławowi Olszewskiemu 
za szybką pomoc w rozwiązaniu problemu z dzikimi zwierzętami. Ponadto Pan Jureczek 
poinformował, iż po drodze w Laryszowie poruszają się samochody z ogromną prędkością, 
mieszkaniec powiedział, że trzeba zakończyć ten proceder. Dotychczasowe działania m.in. 
poprzez stawianie znaków pionowych i elektronicznych tablic ograniczających prędkość są nie 
wystarczające. Pan Jureczek powiedział także, iż w nocy na wysypisko śmieci w Rybnej 
przyjeżdżają samochody i cysterny na obcych rejestracjach, należy żądać zamknięcia 
wysypiska. Pan Jureczek poprosił, aby na zebranie wiejskie w Laryszowie zaprosić 
kompetentne osoby, m.in.: Prezesa Remondisu, Starostę Powiatu Tarnogórskiego. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Jan Fels, powiedział, że jeżeli na wysypisko śmieci 
przyjeżdżają podejrzane samochody, na obcych tablicach to należy zawiadomić policję, 
zapisać numery rejestracyjne i wysłać zawiadomienie do WFOŚ. Odnośnie przekraczania 
prędkości i pilnowania porządku na drogach Pan Fels zapytał Wójta, czy policja będzie 
kontrolować częściej drogi na terenie Gminy Zbrosławice? 

 Wójt odpowiedział, iż tradycyjna kontrola radarowa odbywa się częściej, ponieważ Gmina 
przeznaczyła środki finansowe na patrole ponadnormatywne. Dopowiedział, iż w najbliższym 
czasie spotka się z Komendantem posterunku Policji w Zbrosławicach i porozmawia z nim na 
temat bezpieczeństwa i porządku w Gminie. 

 Radna Pani Krystyna Graca zadała pytanie związane z działalnością Wójta w okresie od 20 
lipca do 30 sierpnia br. Dokładnie chodziło o punkt: „wyłączenia z administrowania przez 
Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej nieruchomości będących własnością Gminy 
Zbrosławice”. Dlaczego te nieruchomości zostały wyłączone z administrowania, skoro nowy 
zakład przejmie wszystkie zadania, które wykonywał ZGKiM? 

 Pani W-ce Wójt odpowiedziała, że jedyną formą władania zakładu budżetowego jest tzw. 
trwały zarząd, który w momencie jego przekształcenia w spółkę prawa handlowego staje się 
użytkowaniem wieczystym. Spółka będzie zarządcą budynków komunalnych, nie będzie 
administratorem, chodzi o to żeby wszystkie gminne budynki komunalne nie były własnością 
spółki tylko były dalej własnością gminy a gmina będzie zlecała pełnienie funkcji zarządcy w 
formie umowy cywilno prawnej. Ponadto Wójt ustanowił trwały zarząd na 6 nieruchomościach 
tzw. bazach, które przejdą w użytkowanie wieczyste spółki prawa handlowego. 

 Radna Pani Graca poprosiła o wyjaśnienie zagadnienia Centrum Usług Wspólnych? 

 Pani W-ce Wójt odpowiedziała, iż od 2016 roku została wprowadzona zmiana przepisów  
w zakresie obsługi placówek oświatowych. W Gminie Zbrosławice funkcjonuje Gminny Zespół 
Obsługi Placówek Oświatowych, który obsługuje placówki oświatowe pod względem 
merytorycznym i finansowym, czyli pełni rolę takiego biura rachunkowego dla wszystkich szkół  
oraz dodatkowo zajmuje się stypendiami, awansem zawodowym, konkursami – wszystkimi 
zadaniami tzw. merytorycznymi. W Urzędzie Gminy nie istnieje wydział edukacji, ponieważ 
wszystkie te zadania wykonuje GZOPO. W związku z zmianą przepisów powstała możliwość 
tworzenia tzw. Centrum Usług Wspólnych, gdzie można obsługiwać różne jednostki 
budżetowe, nie tylko oświatowe. Ponadto Pani W-ce Wójt dopowiedziała, iż w ostatnim czasie 
zorganizowano spotkanie z przedstawicielami miasta Pyskowice, Wielowieś i Toszek  
na którym próbowano razem dojść do porozumienia i wypracować wspólne stanowisko w tym 
temacie. Część jednostek chce u siebie w urzędach tworzyć stanowiska obsługi oświaty,  
żeby te zadania merytoryczne były zlokalizowane w urzędzie, ponieważ jest to wymóg 
ustawowy a sprawy rachunkowe i księgowe będą prowadzić w Centrach Usług Wspólnych. 
Jest to wymóg ustawowy i trzeba coś w tym temacie zrobić, wiec w Zbrosławicach albo 
przekształcimy GZOPO w Centrum Usług Wspólnych i ono będzie realizowało tylko te zadania 
czysto rachunkowe i księgowe a dodatkowo utworzy się referat lub wydział edukacji  
w Urzędzie lub istnieje opcja zmiany obecnego statutu GZOPO. W-ce Wójt Pani Katarzyna 
Sosada poinformowała, iż dokładniej sprawa będzie omawiana na najbliższym posiedzeniu 
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej. 
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 Radna Pani Krystyna Graca podziękowała za wyczerpującą odpowiedź. Ponadto stwierdziła, 
iż GZOPO funkcjonuje dobrze i sprawdza się w swojej roli, dlatego zdziwiła ją informacja  
o jakimkolwiek przekształceniu.   

 Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels zapytał czy kapliczka i plac zabaw w Karchowicach  
jest już własnością Gminy Zbrosławice? 

 Wójt odpowiedział, że te dwa obiekty zostały przekazane Gminie Zbrosławice. 

 Wiceprzewodnicząca Rady, Pani Zofia Woźniak zapytała czy sprawa przejęcia działki  
w Ptakowicach się już zakończyła? 

 Wójt odpowiedział, iż z tego co pamięta to rozprawa w sądzie dotycząca tej sprawy ma się 
odbyć w wrześniu. 

 Radny Pan Alojzy Szyguła poinformował, iż w Ziemięcicach latarnie uliczne zaświecają się za 
wcześnie. Radny sądzi, iż latarnie mogłyby włączać się godzinę później. 

 Wójt podziękował, za tą informację i przekazał, iż będzie interweniował w tej sprawie u firmy  
Tauron. 

 Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels poinformował, iż do Biura Rady wpłynęła informacja  
o przebiegu wykonania budżetu Gminy Zbrosławice za I półrocze 2016 roku, informacja  
o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu realizacji 
przedsięwzięć za I półrocze 2016 r. oraz informacja o przebiegu wykonania planu 
finansowego samorządowej instytucji kultury za I półrocze 2016. Sprawozdanie zostanie 
przesłane wszystkim radnym na adres e-mail. Ponadto Pan Fels zapytał kiedy radni otrzymają 
tablety? 

 Wójt odpowiedział, iż informatyk instaluje niezbędne oprogramowanie na tabletach  
i na następnej sesji radni będą mogli już z nich korzystać. 

 Wójt Gminy Zbrosławice zaprosił wszystkich zgromadzonych na Dramatalia, które odbędą się 
3 i 4 września w Zbrosławicach.  

 Radna Pani Józefa Boron podziękowała, za zamontowanie elektronicznej tablicy 
ograniczającej prędkość w miejscowości Kopienica. 

 Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels poprosił Wójta o interwencję w Zarządzie Dróg 
Powiatowych w sprawie wycięcia drzew przy ulicy Wiejskiej w Zawadzie. 

 Wójt poinformował, iż Gmina zaproponowała Powiatowi Tarnogórskiemu, że jeżeli istnieje taka 
możliwość to ścinanie drzew przeprowadzi na własny koszt. Natomiast SKO wystosowała 
negatywne pismo na ten temat. 

 Wiceprzewodnicząca Rady, Pani Zofia Woźniak poinformowała, iż w Ptakowicach na ul. 
Reptowskiej także istnieje problem z drzewami. Brak widoczności utrudnia ruch 
komunikacyjny i stanowi zagrożenie dla kierowców i pieszych, ponieważ pomiędzy konarami 
znajdują się przewody energetyczne. Pani Woźniak poinformowała, iż wystosuje interpelację 
w tej sprawie, natomiast zapytała Wójta czy od razu do ZDP czy adresatem ma być Gmina 
Zbrosławice? 

 Wójt odpowiedział, iż interpelację należy wystosować do Gminy. Natomiast Gmina wystosuje 
pismo do ZDP i zakładu energetycznego w tej sprawie. 

 Radna Pani Krystyna Graca zapytała, czy wnioski dot. dofinansowania budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków, które już wpłynęły do Urzędu Gminy zostaną 
zrealizowane w tym roku? Czy środki finansowe zabezpieczone przez Gminę są 
wystarczające, aby zrealizować wnioski, które już wpłynęły? 

 Pan Rafał Barszcz odpowiedział, iż Urząd Gminy nie rozpoczął jeszcze procedury 
przyjmowania ww. wniosków. Istnieje baza osób, które wyraziły chęć otrzymania 
dofinansowania budowy przydomowej oczyszczalni ścieków. W momencie ogłoszenia 
konkursu te osoby zostaną o tym poinformowane i jeżeli dalej będą zainteresowane 
otrzymaniem dofinansowania to będą musiały złożyć wniosek wraz z wynikiem 
przeprowadzonych badań geologicznych. 
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Ad. 14. 

  Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji, dokonując tym samym jej zamknięcia. 

  Czas zakończenia:  16:25 

 
  Wszystkie załączniki do niniejszego protokołu, jak również nagranie dźwiękowe z sesji są dostępne             
w biurze Rady Gminy. Natomiast uchwały od Nr XX/234/2016 do Nr XX/240/2016 stanowiące 
załączniki od nr 6 do 12 są również dostępne w BIP Urzędu Gminy Zbrosławice. 
 
 
 
Protokołował        Przewodniczący Rady Gminy 
Referent Piotr Kupka        Jan Fels 
 


